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Bij de beantwoording van alle Q&A vragen gaat het feitelijk om twee mogelijke uitkomsten 
 

1. Het college en de raad houden vast aan de opdracht  bezuiniging op sportvoorzieningen per 
2023 voor een bedrag van 500.000 euro. 

2. Het college en de raad wijzigen de opdracht en vinden een alternatief voor (een deel van) de 
bezuiniging van 500.000 euro structureel per jaar per 2023. 

 
 
NB het besluiten om niet te bezuinigen betekent tegelijkertijd het openhouden van deze 
voorzieningen, waarbij rekening moet worden gehouden met stijgende prijzen qua energie en 
onderhoud. Dit betekent dan ook een uitzetting van de begroting i.p.v. een bezuiniging. Los van 
mogelijke investeringen om te voldoen aan veiligheids- en duurzaamheidsverplichtingen. 
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Ontvangen reacties  
 

1. Petitie Dorpsbelangen De Hardenberg       (13-07-2022)  
a. Aanbieding petitie op 29 juli 2022 

2. Brief Medezeggenschap Raad De Uilenburcht en De Bouwsteen  (01-07-2022) 
3. Bond van Oldambters (financiële vragen over de zwembaden)   (13-07-2022) 
4. Brief BNC         (14-07-2022) 
5. Brief ZV De Hardenberg        (22-07-2022) 
6. Brief voormalig gemeentesecretaris Reiderland en voorzitten ZV Hardenberg (01-09-2022) 
7. Brief Bestuur SOOG        (31-08-2022) 

 
Alle brieven (betreffende zaken) zijn in E-suite gekoppeld aan het raadsvoorstel (zaak) 
 
Bovenstaande partijen hebben allemaal een aanbod gekregen van de projectleider om een technische 
en proces toelichting op de keuzes te krijgen.  
 

Insprekers 
 

  

Inspreker rol/functie namens Bijzonderheid secondant

trainer Zwemvereniging de Hardenberg

voorzitter Vereniging Dorpsbelangen Finsterwolde

voorzitter WVV1896 namens de 13 voetbalvereniging

inwoner Finsterwolde

secretaris Winschoter Kunstrolschaats Club

bestuurslid Bestuurslid Dorpsbelang Drieborg

secretaris TTV Oldambt

namens 3 sportverenigingen die De 

Hardenberg gebruiken , judovereniging

inwoner(s) Finsterwolde

namens cbs De Lichtboei en obs De 

Noordkaap alleen

Regioteam Watersportverbond

inwoner Finsterwolde



Inhoudelijke vragen n.a.v het voorstel 
 
 

Waarom een zwembad sluiten? 
Er zijn 345 gemeenten in Nederland. In deze 345 gemeenten staan bijna 400 overdekte zwembaden. 
Er zijn dus slechts 50 gemeenten waar twee overdekte zwembaden van de gemeente staan.  
Deze zwembaden zijn eigendom van de gemeente of van een door de gemeente gesubsidieerde 
stichting.  
 
De gemeente Oldambt heeft 2 overdekte zwembaden én ook nog een openlucht bad welke deels 
wordt gesubsidieerd door de gemeente. Gemeente Oldambt is met ruim 30.000 inwoners een kleine 
gemeente (kleiner dan 50.000 inwoners). Er zijn 54 middelgrote gemeenten (50.000 – 100.000) en 32 
grote (meer dan 100.000) gemeenten. 
 
Het college vindt dat er ten allen tijden tenminste één overdekt zwembad open moet blijven. Het – in 
eigen beheer -  openhouden van twee overdekte zwembaden betekent, bij het realiseren van de 
500.000 euro bezuinigingstaakstelling - het sluiten van ten minste twee sporthallen.  
 
 

Zwembad De Watertoren versus zwembad De Hardenberg 
Waarom gaat de Hardenberg dicht en Winschoten blijft open? 

o Zwembad;                     2017:               2019:                 gemiddeld per jaar: 
o Hardenberg:                  27.011               28.640                27.826 
o Watertoren                   64.765               61.533                           63.149   

Winschoten kan grotendeels De Hardenberg wel opvangen, andersom niet 
In De Hardenberg is geen wedstrijdsport (waterpolo, duiken, zwem toernooien etc. mogelijk) 
 

Argument dat zwembad verouderd is gaat niet op omdat de Watertoren ouder is.  
o De Watertoren is gebouwd in 1967 en uitgebreid in 1984. Het zwembad De 

Hardenberg is in 1976 geopend.  
 
 

Gevolgen Zwemlessen  
Zwemles kinderen 
Watertoren zwemles  624 tot 847  kinderen.  

Naast reguliere zwemles voor 624 kinderen krijgen er ook 32 les via de basisschool (CBS 
Maranatha) en 131 via het speciaal onderwijs (Delta en Meent).  
Daarnaast verwachten we nog een groep van de Oekraïense school en een groep vanuit het 
COA. Ik verwacht dat het gaat om 2 groepen van 30 kinderen ongeveer. Komt dus op de som 
624 + 32 + 131 + 60 = 847 kinderen die in verschillende vormen zwemonderwijs volgen in de 
Watertoren. 

 
Naast kinderen volgen er ook 12 volwassenen zwemles. Op deze wachtlijst voor volwassen 
zwemles staan ook nog 9 aanmeldingen te wachten op plek. 

 
Hardenberg zwemles  327 kinderen.  

In Finsterwolde krijgen kinderen geen les via school, en is er geen zwemles voor 
volwassenen. 

 

nu al wachtlijsten voor het zwemonderwijs bij beide baden: hoe gaan we dat oplossen? 
o Wachtlijsten worden inderdaad langer 

 Landelijk zijn de wachtlijsten al langer dan ooit, 6 maanden tot een jaar is 
geen uitzondering. Wachtlijst in Oldambt nu 3 tot 6 maanden. 

o Zwemles in de zomer ook bij de Ringberg 
o Uitbreiding openingsuren (weekend) De Watertoren (zie denkrichting Zwembad) 

 
 



Hoeveel kinderen staan nog op de beide wachtlijsten? 
Watertoren   
141 kinderen (op 29 augustus 2022, net groepen gevuld dus dit aantal loopt richting het najaar 
verder op!) 
 
Hardenberg  
68 kinderen (op 29 augustus 2022,ook hier net groepen gevuld dus dit aantal loopt richting het 
najaar verder op!) 

 

Project Zwemveilig 
“Sinds een aantal jaren zijn we binnen de zwembaden gestart met het project ‘Oldambt 
Zwemveilig’. Alle basisscholen binnen de gemeente doen hier met de groepen 5 en 6 
aan mee. Een project dat door de jaren heen flink is ontwikkeld vanuit de zwembaden 
en breed wordt gedragen door leerkrachten van de basisscholen.” (document Arjan Dik) 

o Iedere klas komt 2 keer een blok van 4 lessen werken aan zwemveiligheid.  

o Afgelopen schooljaar bezochten 667 leerlingen deze lessen, verdeeld over de twee 
overdekte zwembaden. 

o Deze leerlingen zijn bij sluiting van één bad grotendeels wel op te vangen in De 
Watertoren, maar niet in De Hardenberg (zie ook denkrichting opvang gebruikers De 
Hardenberg in De Watertoren) 

 

Hoeveel kinderen doen mee aan het zwemveilig project in Watertoren en Hardenberg?  
Voor aankomend schooljaar nog niet te zeggen. Afgelopen jaar waren dit er in Winschoten 
419 en in Finsterwolde 248 kinderen.  

 

Hoeveel scholen doen mee? 
19 van de 21 scholen doen mee. In totaal ging het afgelopen schooljaar om 28 klassen,  
Verwachting voor aankomend schooljaar is hetzelfde. 

 

Hardenberg is warmer en dus toegankelijker voor mensen met klachten 
o Klopt. Dit is echter zo’n kleine groep dat je om die reden 60.000 bezoekers van de 

Watertoren naar de Hardenberg kunt laten komen. Bovendien zou dan ook het water 
minder warm afgesteld kunnen worden ivm de wedstrijdsport (warmer water is minder 
gezond sporten.). Het warmere water is wel beschikbaar in Nieuweschans.  

 
 

Zwemvereniging De Hardenberg 
De zwemvereniging bestaat 55 jaar (1967 opgericht). Op dit moment tussen de 40 en 50 leden. 
Een speciale G-afdeling – 12 leden – die met behulp van speciaal materiaal te water kunnen. 
 
Club wil zich onderscheiden door laagdrempeligheid en zwemplezier zonder te veel wedstrijd druk. 
Persoonlijke betrokkenheid van bestuur en trainers. 
 
 

Zwemmers met een beperking 
De Hardenberg is door de watertemperatuur en beweegbare bodem zeer geschikt voor mensen met 
een beperking of medische kwetsbaarheid. Denk aan de G-sport van ZV De Hardenberg, maar ook 
aan mensen met reumatische of andere aandoeningen, zoals de tweede inspreker van de avond. Ook 
voor ouderen zijn dit argumenten waarom De Hardenberg de voorkeur geniet boven andere 
zwembaden in de regio. Het totale aantal gebruikers uit deze doelgroepen samen ligt tussen de 25 en 
50 personen.  



Denkrichtingen opvang gebruikers zwembad De Hardenberg in De Watertoren 
 
Verenigingssport: 
Zwemvereniging de Hardenberg en de Duitste zwemver. DLRG zullen aansluiting moeten zoeken of in 
overleg moeten gaan met de beide zwemverenigingen GZVW en H2Oldambt in de Watertoren. 
Voor St. de brug (zwemmen voor mensen met een beperking) zal overleg plaats moeten vinden 
wanneer oor hen opties zijn om te zwemmen. (wellicht niet meer op zaterdagochtend) 
De Brandweer Finsterwolde eventueel samen voegen met de duikvereniging in de watertoren (beide 
op de vrijdagavond). 
 
Hiervoor zal een evenredige verdeling van gebruiksuren moeten komen !!  
Gebruiksuren alleen in weekend wellicht iets uit te breiden. 

 
Zwemactiviteiten: 
 
Particuliere zwemles:  
Hiervoor zal een uitbreiding van uren in de week en in het weekend moeten komen. Dit kan alleen met 
uitbreiding van het les-team van de Watertoren met zwemlesgevers vanuit de Hardenberg. Naar 
verwachting zullen zo tussen de 175 en 200 kinderen een plek kunnen krijgen. 
Hierdoor zal ook in het weekend extra les moeten worden gegeven ! 
 
Schoolzwemveilig project: 
Dit project zal ‘uitgekleed’ moeten worden om plaats te maken voor o.a. andere activiteiten en scholen 
vanuit ‘de Hardenberg’. 
Niet 2 blokken van 4 lessen per schooljaar voor alle groepen  5/6 van de basisschool, maar 1 blok van 
4 lessen per schooljaar 
 
Baby/kleuter en peuter zwemmen: 
Samenvoegen met de activiteit in de Watertoren (hele woensdagochtend door 2 lesgevers) 
 
Aqua-sport: 
Aqua sport lessen samenvoegen en extra les inplannen op de ochtend. Wellicht een of twee vaste 
aquasport-ochtenden. 
De aqua sportlessen op de avond (ma en Woe) zullen moeten worden aangepast, omdat hiervoor 
alleen het ondiepe bad in de Watertoren beschikbaar is. 
 
Recreatief zwemmen: 
De woensdagmiddag vrij-zwemmen voor kinderen zal komen te vervallen. Dit is in de Watertoren al 
langer het geval door het geven van extra zwemles. Zondagochtend Family-Swimming samenvoegen 
met de Watertoren. 
 
 

Verkoop zwembad 
Als de raad besluit het zwembad te sluiten, kan het worden verkocht. Het is een verplichting (Didam-
arrest) dit via een openbare aanbesteding te realiseren. Een uitzondering kan worden gemaakt als het 
dorp zelf de koper is. De voorwaarden voor verkoop dienen vooraf transparant te worden 
gecommuniceerd.  



Wat zijn de consequenties van het sluiten van de sporthal  

(hier wordt uitgegaan van sporthal De Hardenberg) 
 

hoeveel leerlingen (scholen) maken gebruik van de sporthal 
 

o Twee basisscholen De Bouwsteen (Beerta) en de Uilenburcht (Finsterwolde)  
 Kindcentrum De Bouwsteen is een dorpsschool met ruim 100 leerlingen. De 

leerlingen zijn voornamelijk woonachtig in Finsterwolde en Blauwestad, 
enkele leerlingen komen uit Beerta. 

 In het kindcentrum (KC) De Uilenburcht zijn een dorpsschool van 
ongeveer 130 leerlingen en een peuterspeelzaal van ongeveer 30 leerlingen 
gevestigd.   

 
o Zie ook het rooster (bijlage 1) 

 
 

hoeveel verenigingen maken gebruik en hoeveel leden moeten naar een andere locatie en dan dat dan ook  
 
Onderstaand de bezetting over het gehele seizoen 2018-2019. We hebben voor dit seizoen gekozen 
omdat de invloeden van Corona er toen nog niet waren. Er zijn vier grote gebruikers. Dat zijn de twee 
basisscholen, de tafeltennis vereniging en de Judoschool. De rest is veelal kleinschalig (10 tot 25 
leden) of incidenteel (winterbezetting, uitwijken andere sporthallen vanwege capaciteitsgebrek) 

 
 

Gebruikers van de Sporthal :      
 Badmintonvereniging de Meppers.  1 avond, 1,5 uur per week 

o 10 - 20 leden (zomer 2022) 

 Tafeltennisvereniging Oldambt 1 avond vast,  2 uur , op zaterdag 3,5 uur, 1 x per 
wisselende weken wedstrijden op vrijdagavond, 3,45 uur, (tot eind 2022 5 vrijdagen)   

o 20 - 30 leden (opgave secretaris TTV inventarisatie november 2021) 

 Volleybalvereniging Beerta 1 avond vast, 1,5 uur , 1 x per wisselende weken op 
woensdag wedstrijdavond, 2 uur, (tot eind 2022 6 woensdagen) 

o 10 - 15 leden (zomer 2022) 

 Stichting Judoschool Oost Groningen, elke vrijdagavond  3,45 uur 
o 40 - 50 leden (zomer 2022) 

 
 
 



 
 
 
 
 

Hoe borgt het college dat alle kinderen vanaf het schooljaar 2023-2024 volgens de norm van het 
bewegingsonderwijs twee uur in de week binnen kunnen sporten? 

Het sluiten van sporthal De Hardenberg is van invloed op het bewegingsonderwijs van twee 
OBS-en. De uitbreiding van het bewegingsonderwijs is van toepassing voor alle OBS-es, waar 
bij het verplaatsen van het bewegingsonderwijs van De Bouwsteen en De Uilenburcht 
rekening gehouden moet worden. Er lijkt voldoende ruimte in De Rietschans te zijn dit op te 
vangen. Daarnaast is het niet verplicht het bewegingsonderwijs in een sporthal of gymzaal 
plaats te laten vinden. Mogelijk zijn er – andere creatieve – oplossingen te bedenken om 
invulling aan het bewegingsonderwijs te geven. (Wandelen, fietsen, schaatsen, out-door 
activiteiten) 
 

o Dit betreft twee lesuren a  45 minuten dus 1,5 uur totaal 
o Het is geen wettelijk vereiste dat dit in een gymnastieklokaal moet; dit mag ook in een 

spellokaal, op een sportveld, schoolplein of openbaar grasveld 
o Kosten van het vervoer van De Bouwsteen naar De Hardenberg zijn nu globaal 175 

euro per rit. Uitgaande van gemiddeld 2 ritten per week en 9 maanden effectief school 
betekent een jaarbedrag van globaal 12.500 euro. Vanuit Beerta verder rijden naar De 
Rietkraag is niet substantieel duurder. We gaan er voorlopig van uit, dat de kosten 
voor het vervoer van OBS De Uilenburcht naar De Rietkraag vergelijkbaar is met de 
kosten van Beerta naar de Hardenberg nu.  Sluiting betekent dus een uitzetting van 
de vervoerskosten van 12.500 tot 15.000 euro per jaar. 

 

Naar welke sporthallen kunnen sportverenigingen en scholen uitwijken als de Hardenberg sluit? 
Het meest voor de hand liggen is de Rietkraag. In mindere mate de Stikkerlaan en de 
Eextahal omdat de bezetting daar al erg hoog is. 

 

 De Rietkraag echter, er kan niet gegarandeerd worden dat dezelfde tijdstippen 
kunnen worden toegekend, dat ook voor het onderwijs. In bijlage 1 een volledig 
overzicht van de huidige roosters. 

 In het huidige overzicht staan sportverenigingen die nu juist uitwijken naar De 
Hardenberg (Set-Uppers sporten in de Eextahal, Blue Stars in de Stikkerlaan)  

 Zie denkrichtingen verplaatsen activiteiten sporthal 

 
Benchmark Berenschot 
In 2021 heeft bureau Berenschot voor de gemeente Oldambt gekeken hoe de kosten en formatie per 
taak (primaire proces en overhead) van onze organisatie zich tot die van andere, vergelijkbare 
gemeenten, verhouden. Ten aanzien van de sportaccommodaties meldt het bureau ten aanzien van 
onze kosten in het cluster sport in verhouding met de gemeten indicatoren het volgende: 
 

- Aantal binnensport accommodaties + 88% ten opzichte van vergelijkbare gemeenten 

- Aantal buitensprot accommodaties + 136% ten opzichte van vergelijkbare gemeenten 

- Aantal zwembaden    + 129% ten opzichte van vergelijkbare gemeenten 
 
Voor het volledig overzicht zie “Benchmark formatie en kosten” Gemeente Oldambt, 29-06-2021.   



Denkrichtingen verplaatsing activiteiten  sporthal De Hardenberg  
 
 
Scholen 

- De Uilenburcht (Beerta) 

- De Bouwsteen ( Finsterwolde) 
 
Verplicht bewegingsonderwijs is mogelijk in de Rietkraag of de gymzaal in Drieborg. Roosters kunnen 
op elkaar worden afgestemd. En in de Rietkraag kan de sporthal opgedeeld worden in drie gymzalen. 
We hebben de roosters en bezetting van omliggende sport en gymzalen geanalyseerd en zien 
voldoende mogelijkheden (zie ook afstemming met de Rietkraag). Het heeft wel een kostenverhogend 
effect op de vervoersvoorziening onderwijs.  
 
Verenigingssport: 
We zullen met de Judoschool (Stichting) en Tafeltennisvereniging Oldambt en de kleinere 
verenigingen in gesprek gaan voor een alternatieve locatie. Hiertoe zijn wel mogelijkheden, maar 
welke is voornamelijk afhankelijk van de wensen van de verenigingen die nu sporten in De 
Hardenberg, maar ook met de verenigingen die sporten in de alternatieve locaties.  
 
Het was niet mogelijk al met hen in gesprek te gaan voordat het college een keuze uit de diverse 
scenario’s kan maken. Dit zou inhouden, dat we met bijna alle 100 verenigingen overleg moeten 
hebben en dat zou tot heel veel onrust leiden. Helaas moet er eerst een besluit genomen worden 
voordat de (individuele) alternatieven voor het verplaatsen van de activiteiten besproken kan worden.  
 
Commerciële sport 
Sportcentrum Ron Haans heeft een huurovereenkomst. Deze overeenkomst zullen we moeten 
afkopen of uitdienen (Frictiekosten) 
 
 
VERKOOP/PRIVATISERING SPORTHAL 
Er zijn gegadigden voor de koop van sporthal de Hardenberg en mogelijk het zwembad. Door verkoop 
of privatisering kan de voorziening voor het dorp behouden worden. Echter ook hier geldt, dat de 
verwachting is, dat dit niet voor 1 januari 2023 kan worden gerealiseerd. Het tijdelijk ophouden totdat 
wel lukt leidt tot minder bezuinigen gedurende die periode, dan wel hogere frictiekosten. Zie ook de 
antwoorden op enkele vragen. Verkoop van de gebouwen houdt niet in dat het zwembad open kan 
blijven. De gemeente bezuinigt immers 5 ton euro op de exploitatielasten. Dit betekent dat een koper 
de bereidheid moet hebben om naast koop van de gebouwen ook de exploitatie op zich te nemen.  
 
 

Overleg sporthal de Rietkraag 
In overleg met de beheerder van sporthal de Rietkraag is geconstateerd, dat alle lesuren 
bewegingsonderwijs in de Rietkraag opgevangen kunnen worden. De sporthal de Hardenberg is in 
twee delen (2/3 en 1/3 zaal) te splitsen. De sporthal de Rietkraag is in drie gelijke delen te splitsen. De 
ruimte van 1/3 zaal is minimaal gelijk dan wel groter dan de afmetingen van een gymzaal.  Op dit 
moment biedt de bezetting overdag voldoende ruimte om de leerlingen van de Uilenburcht en de 
Bouwsteen op te vangen. 
 
Ook is er voldoende ruimte om in de avonduren vier verenigingen te plaatsen. Hierbij zal in de 
toekomst wel wat in het rooster moeten worden geschoven. Voor de tafeltennisvereniging is dit op hun 
verzoek ruim een jaar geleden al onderzocht. Dit kon toen niet doorgaan omdat er onvoldoende 
bergruimte voor het materiaal beschikbaar is. Dat zal ook nu nog moeten worden opgelost. 
 
Aandachtspunt zijn de zomersporten die in de winter uit willen wijken naar de sporthal (voetbal en 
tennis). Bij een volledige bezetting van de zaal worden die mogelijkheden kleiner. Afstemming met alle 
betrokken partijen blijft dus wenselijk.  



Proces vragen 
 

Wordt het zwembad en sporthal verkocht? 
Als besloten wordt het zwembad en de sporthal te sluiten, dan zal getracht worden het 
deze gebouwen verkopen en dan het liefst aan een partij die bereid is de huidige 
activiteiten voort te zetten (zie ook het antwoord op de vorige vraag). Er van uitgegaan 
wordt dat de gemeente bij een verkoop niet garant meer staat voor de exploitatielasten 
(onderhoud, energielasten en personeelslasten). Dat bedrag is dan immers structureel 
bezuinigd (de 5 ton euro structureel). De gemeente is verplicht deze verkoop openbaar 
aan te besteden. Tenzij de inwoners zich – bijvoorbeeld in een stichting – zich verenigen 
en het complex willen exploiteren. In dat geval zou de gemeente de verkoop onderhands 
mogen afhandelen. 

 Er zijn geïnteresseerden, maar gesprekken over verkoop hebben nog niet 
plaatsgevonden. Dit zal via een openbare aanbestedingsprocedure plaats moeten 
vinden. Dit is sinds het zogenaamde Didam-arrest (2021) voor overheden in 
Nederland verplicht.  

 Verkoop houdt overigens niet in dat dan ook de sport- en zwembadvoorziening in 
stand kan blijven als er bezuinigd wordt op de exploitatielasten. De koper zal dit dan 
immers zelf moeten bekostigen.  
 

 

Tijdspad perspectief 
o Een besluit van de raad noodzakelijk 

 nieuwbouw is ter vervanging en niet ter aanvulling. 
 het is noodzakelijk te weten aan welke voorwaarden nieuwbouw moet 

voldoen 
o Haalbaarheidsonderzoek / markverkenning 

 Binnen 3 tot 6 maanden na besluitvorming  
 Randvoorwaarden schetsen. Locatie, functie zwembad (wedstrijdbad, 

instructiebad, waterpolo bad, topsportbad, recreatiebad). Functie Sporthal: 
Aantal zalen, voor welke sporten, gebruik scholen (mn voortgezet onderwijs), 
ondergrond vloer 

o Voorstel aan raad nieuwbouw 
 Krediet 
 Bestek nieuwbouw 

o Aanbestedingsprocedure 
o Gunning 
o Bouw 

 
Uitgaande van een vervanging van De Watertoren, Zwembad De Hardenberg en Sporthal 
de Stikkerlaan in combinatie met nieuwe functies (commercieel en onderwijskundig) lijkt 
een  nieuw zwembad en sportcomplex  zeker haalbaar. Voor een haalbaarheidsstudie zijn 
wel uitgangspunten nodig. Zoals locatie, vorm van exploitatie, aanvullende functies en 
subsidiërende partijen. 
o Als het nieuwe complex niet haalbaar blijkt te zijn, dan kan de conclusie worden 

getrokken dat een sportvoorziening zoals een overdekt zwembad in Oldambt niet als 
publieke voorziening mogelijk is. Verwacht wordt dat er dan binnen 10 tot 20 jaar een 
onveilige, onrendabele situatie in De Watertoren ontstaan, waardoor opnieuw de 
keuze moet worden gemaakt of een nieuw zwembad haalbaar is. Als de financiële 
situatie van Oldambt dan niet gewijzigd is, dan zal ook dan een zwembad niet 
haalbaar zijn. Met andere woorden; als er binnen vijf jaar niet gekozen wordt een 
nieuw zwembad te bouwen en deze er binnen tien jaar niet staat, dan is de 
verwachting dat er over/binnen globaal 15 jaar überhaupt geen zwemvoorziening 
meer zal zijn in de gemeente Oldambt. 

o Verbouwen van de Watertoren wordt op voorhand niet rendabel geacht 
o Onderzoek kost het nodigde geld, o.a. zal inhoudelijke expertise moeten worden 

ingehuurd en er zal capaciteit binnen de organisatie beschikbaar moeten worden 
gesteld.  

 



Politieke vragen  
 

Waarom bezuinigen op sport? 
o In 2019 heeft de gemeenteraad besloten dat we vanaf 2023 elk jaar opnieuw 500.000 

euro op sportvoorzieningen moeten bezuinigen (structurele bezuiniging). De 
besluitvorming nu gaat dan ook niet over de vraag óf er op sportvoorzieningen 
bezuinigd moet worden, maar op welke wijze. In de afgelopen twee jaar zijn alle 
scenario’s onderzocht. Daaruit is gebleken dat de bezuiniging alleen wordt gehaald 
door één of meerdere gebouwen (zwembaden of sporthallen) af te stoten. Andere 
opties – om dat bedrag op sportvoorzieningen te kunnen bezuinigen – zijn er 
simpelweg niet. 

o Het (tijdelijk) niet bezuinigen op sport vraagt om een andere opdracht van de raad 
(niet het besluit van 2019) en alternatieven binnen de begroting. 
 

 
 

Is het een optie om eerst een omni-accommodatie te realiseren en daarna pas 
accommodaties te sluiten? 

o Dat is alleen een optie als de raad besluit van 2019 – 500.000 met ingang van 2023 – 
intrekt en alternatieve bezuinigen vaststelt. Het is niet mogelijk nog vóór 1 januari 
2023 een Omni sportaccommodatie te realiseren die 500.000 euro goedkoper is dan 
de te sluiten accommodaties bij elkaar opgeteld. Zie ook antwoord op de vorige vraag.  

o Het is ook een politieke verantwoordelijkheid om af te wegen of er bereidheid is om 
bijvoorbeeld 4 x 500.000 euro (4 x incidenteel geld) beschikbaar te stellen om een 
zwembad open te houden en daarna te sluiten als er een nieuw zwembad is 
gebouwd. Die 2 miljoen euro (die dan uit reserves moet komen) zou dan bijvoorbeeld 
ook aan de nieuwbouw kunnen worden besteed.  

o Vraagt om een andere opdracht van de raad (niet het besluit van 2019)  
 
 
 

Uitstel besluit(vorming) 
 
Tijdens de meningsvormende ronde is gevraagd naar uitstel van het besluit. Indien de raad daartoe 
besluit wordt de bezuinigingstaakstelling niet gehaald. Daarnaast is het van belang te duiden wat dan 
wordt uitgesteld 
 

o Het uitstellen van de besluitvorming. 
 Hiermee geeft de raad aan, dat zij niet overtuigd is van de noodzaak tot 

sluiten van een of meerdere voorzieningen ten einde structureel 500.000 euro 
te kunnen bezuinigen 

o Het uitstellen van de datum van sluiting. 
 Hiermee geeft de raad aan, dat de noodzaak tot sluiting er is, maar geeft 

gebruikers en de eigen organisatie meer tijd om de alternatieven goed uit te 
werken en te realiseren. 

 

 
  



Financiële vragen 
 

Exploitatiekosten 
Hoe komen de totaalbedragen in het overzicht Exploitatiekosten tot stand? 
 
Het betreft de bedragen zoals ze in de begroting 2022 zijn opgenomen. De bezuiniging is gebaseerd 
op een bezuiniging op de begroting, dus niet op de jaarrekening en de na gecalculeerde kosten en 
baten.  
 
Het totaal bedrag is een optel som van alle kosten minus de inkomsten (kaartverkoop, pacht of huur, 
horeca opbrengst etc.) 
 
 

 
 
De totaalbedragen zoals ze in het raadsvoorstel zijn opgenomen. 
 

 
 
 

Stijging energielasten  
In de begroting voor 2023 is een stijging van de energielasten als volgt uitgewerkt. 
 

 

Raming primitief 
begroting 2022 

Bijstelling 1e 
BBR 2022 

Geactualiseerde 
raming 2022  

Raming begroting 
2023 

Zwembad De Hardenberg 93.641 29.359 123.000  139.039 
Vergoeding elektra school 
(verrekening via tussenmeter) -9.135 0 -9.135  -11.875 

 84.506 29.359 113.865  127.164 

Sporthal De Hardenberg 23.026 4.605 27.631  27.631 
Zwembad De Watertoren 150.479 49.682 200.161  232.204 
Sporthal Winschoten 36.593 9.884 46.477  51.504 

 
 
  



Hoe zit het nou met dat NPG geld? 
 
In het herstelplan van 2019 staat:  
 

• De komende jaren zullen de mogelijkheden van realisering van één of meer 
omnisportcomplexen in de gemeente worden onderzocht, waarbij de opties tot samenvoeging 
van velden en accommodaties in nauwe samenspraak met sportverenigingen en inwoners 
zullen worden besproken. Daarbij wordt ingezet op verkrijging van een subsidie uit de NPG-
gelden voor komende jaren. Daarbij wordt gedacht aan een incidentele bijdrage van minimaal 
€ 500.000. Vanaf 2023 zal in de begroting een taakstellende (structurele) bezuiniging worden 
opgenomen van € 500.000 op de budgetten voor sport en sportvoorzieningen. Voor de 
invulling hiervan worden te zijner tijd nog concrete voorstellen aan u voorgelegd. Dit loopt 
dan gelijk op met het onderzoek naar de realisering van één of meer omnisportcomplexen. 

 
 
 

Hierin staan twee afzonderlijke zaken 
1. Vanaf 2023 wordt er structureel 500.000 euro op de budgetten voor sport en sportvoorzieningen 

bezuinigd. Dus vanaf 2023 is er jaarlijks 500.000 euro minder beschikbaar voor sportvoorzieningen. 
 

2. Er wordt onderzocht of het realiseren van een Omni-sportcomplex er voor gaat zorgen dat er met 
minder geld hetzelfde sportaanbod gewaarborgd kan worden. In dit onderzoek wordt meegenomen 
dat een dergelijk complex aan de voorwaarden van een incidentele bijdrage vanuit de NPG kan 
voldoen. Verondersteld werd, dat daarvoor dan een bedrag van eenmalig 500.000 euro uit het NPG-
fonds verkregen kan worden. 

 
 

Wat staat er niet! 
1. Er staat niet dat er een Omni-sportcomplex in Winschoten moet komen. Een Omni-sportcomplex 

moet wel rendabel gemaakt kunnen worden en dus is een locatie waar zo veel mogelijk inwoners uit 
heel Oldambt gebruik van kunnen maken wenselijk. 
 

2. NPG middelen kunnen niet worden ingezet om bezuinigingen of reguliere voorzieningen te realiseren. 
Ze kunnen wel ingezet worden als er extra functies worden toegevoegd aan nieuwe reguliere 
voorzieningen, waardoor ook de kosten van nieuwbouw van de reguliere (sport)voorziening lager uit 
kunnen vallen. Het bedrag van 500.000 is daarbij volledig arbitrair, het kan ook 1 of 2 miljoen zijn. Dat 
is volledig afhankelijk van de toegevoegde functie(s) in het kader van de leefbaarheid. 

 
 

Ongelukkig tijdspad 
Los van het inhoudelijke besluit is er sprake van een ongelukkig tijdspad. Vlak na de besluitvorming in 2019 
brak het corona-virus uit en heeft onze samenleving op vele fronten lam gelegd. Overleggen met grote groepen 
mensen was niet of nauwelijks mogelijk. Digitaal overleg over zo’n onderwerp is niet wenselijk. De nauwe 
samenspraak met verenigingen en inwoners is daardoor pas in de loop van 2021 op gang gekomen.  
 
En tegelijkertijd konden de voorzieningen niet optimaal gebruikt worden. Ook hebben verenigingen veel 
(horeca) inkomsten verloren en komt een bezuiniging dan extra hard aan. Concrete plannen zijn niet vóór 2023 
te realiseren als was het maar omdat de bouwwereld volledig op z’n kop staat. Als last but not least brengt de 
oorlog tussen Oekraïne en Rusland – los van alle ellende en onzekerheid -  een enorme kostenverhoging van 
energie met zich mee. 
 
En juist omdat er bij de herindeling niet direct een harmonisatie heeft plaatsgevonden zitten we nu met een  
wirwar aan afspraken over sportvoorzieningen. Er is dus geen eenduidig uitgangspunt te benoemen waarop 
besluitvorming over de toekomst plaats kan vinden. 
 

  



Bijlage 1 Rooster De Hardenberg en De Rietkraag 
 
 
DE HARDENBERG 

 
 
De Rietkraag 

 
 
 
 
  



Bijlage 2  Aantallen leerlingen 
 
 

De Bouwsteen Finsterwolde 
 

Schooljaar Aantal leerlingen 

2021-2022 91 

2020-2021 103 

2019-2020 112 

2018-2019 121 

2017-2018 117 

2016-2017 121 

2015-2016 132 

2014-2015 141 

2013-2014 133 

2012-2013 130 

2011-2012 129 

2010-2011 149 

Totaal aantal leerlingen per schooljaar voor Kindcentrum De Bouwsteen Finsterwolde. 

Aantal leerlingen per jaar, De Bouwsteen Finsterwolde. Gegevens voor de schooljaren 

2010-2011 tot en met 2021-2022. De Bouwsteen Finsterwolde telt 91 leerlingen in 

schooljaar 2021-2022. 

De Uilenburcht Beerta 
 

Schooljaar Aantal leerlingen 

2021-2022 135 

2020-2021 132 

2019-2020 121 

2018-2019 116 

2017-2018 108 

2016-2017 106 

2015-2016 117 

2014-2015 114 

2013-2014 125 

2012-2013 122 

2011-2012 134 

2010-2011 135 

Totaal aantal leerlingen per schooljaar voor Openbare basisschool De Uilenburcht Beerta. 

Aantal leerlingen per jaar, De Uilenburcht Beerta. Gegevens voor de schooljaren 

2010-2011 tot en met 2021-2022. De Uilenburcht Beerta telt 135 leerlingen in 

schooljaar 2021-2022. 

  



Bijlage 3  Aantallen bezoekers zwembad De Hardenberg 
 
 

 

aantal aantal bezoeken

vanaf mei 2019 1 entree 1461 € 3,50 1461

10 10 badenkaart 194 € 32,00 1940

1 entree tot 3 jr 172 € 1,50 172

1 zwemfeestje 57 € 6,00 57

25 25 badenkaart 51 € 75,00 1275

50 50 badenkaart 34 € 125,00 1700

10 fitnes 10 badenkaart 18 € 15,00 180

10 ouder en kind 10x 15 € 45,00 150

Totaal 6935

2020 1 entree 1540 € 3,50 1540

10 10 badenkaart 231 € 32,00 2310

1 entree tot 3 jr 89 € 1,50 89

1 zwemfeestje 65 € 6,00 65

25 25 badenkaart 56 € 75,00 1400

50 50 badenkaart 29 € 125,00 1450

10 fitnes 10 badenkaart 16 € 15,00 160

10 ouder en kind 10x 18 € 45,00 180

Corona sluitingen vanaf Maart 2020 - februari 2022

Totaal 7194

2021 1 entree 947 € 3,50 947

10 10 badenkaart 199 € 32,00 1990

1 entree tot 3 jr 63 € 1,50 63

1 zwemfeestje 38 € 6,00 38

25 25 badenkaart 42 € 75,00 1050

50 50 badenkaart 27 € 125,00 1350

10 fitnes 10 badenkaart 8 € 15,00 80

10 ouder en kind 10x 17 € 45,00 170

Corona sluitingen vanaf Maart 2020 - februari 2022

Totaal 5688

1e halfjaar 1 entree 1194 € 3,50 1194

10 10 badenkaart 168 € 32,00 1680

1 entree tot 3 jr 53 € 1,50 53

1 zwemfeestje 55 € 6,00 55

25 25 badenkaart 37 € 75,00 925

50 50 badenkaart 19 € 125,00 950

10 fitnes 10 badenkaart 6 € 15,00 60

10 ouder en kind 10x 10 € 45,00 100

Totaal 5017

Bezoekers aantallen naar aanleiding van uitdraai uit de kassa MFC de Hardenberg vanaf mei 2019




